
PROTOKÓŁ NR IV/2003 
z sesji Rady Gminy Skąpe 

odbytej w dniu 31 stycznia 2003 r. 
 
 

Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak otworzył obrady IV sesji Rady Gminy 

Skąpe. Powitał zebranych radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy oraz 

Sołtysów. Stwierdził, Ŝe na stan 15 radnych obecnych jest 14 i podjęte uchwały będą miały 

moc obowiązującą. 

Następnie zaproponował, aby z przesłanego porządku obrad do pkt 4 dodać ppkt.: 

-„e” dot. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Nr II/15/2002 z dnia 

09.12.2002 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta i przyznania limitu kilometrów, 

-„f” dot. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pełniącej obowiązki Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Skąpem upowaŜnienia do wydania decyzji administracyjnych, 

-„g” dot., podjęcia uchwały w prawie Statutu Gminy Skąpe. 

Porządek po przyjęciu zaproponowanych zmian przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Interpelacje i wnioski. 

3. Informacja o realizacji uchwał Rady i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały Nr II/16/2002 z dnia 09 grudnia 2002 r. w sprawie ustalenia diet, 

b)  przystąpienia do sporządzenia  zmian miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Skąpe, 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Skąpe, 

d) zamiaru utworzenia związku międzygminnego. 

e) Zmiany uchwały Rady Gminy Nr II/15/2002 z dnia 09.12.2002 r. w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta i przyznania limitu kilometrów, 

f) Udzielenia pełniącej obowiązki Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem 

upowaŜnienia do wydawania decyzji administracyjnych, 

g) Statutu Gminy Skąpe, 

Wobec wyczerpania pkt 1 porządku obrad przystąpiono do realizacji kolejnych. 

Ad. 2 

Radna – Halina Staszyńska poinformowała, Ŝe w Ołoboku na drodze do szkoły i domu 

nauczyciela naleŜy poprawić nawierzchnię. Na drodze w kierunku jeziora kopane były stawy 



i droga ta została zniszczona. Następnie zwróciła uwagę, Ŝe na drodze koło szkoły i sklepu 

korzenie drzewa niszczą chodnika, a u p. Wolniewicz drzewo, które jest pomnikiem przyrody 

zagraŜa bezpieczeństwu.  

Sołtys wsi Węgrzynice – Pani Władysiak  zgłosiła, Ŝe w Węgrzynicach koło p. Pałysy 

drzewo zagraŜa murom domu. 

Sołtys wsi Ołobok – Mirosława Tomczyk poinformowała, Ŝe w Ołoboku przy 

ul. Zaburzańskiej i ul. Wojciechowskiego ktoś wylewa ścieki do kanalizy burzowej. Zgłosiła 

problem wałęsających się psów po wsi. 

Radny – Wiesław Uszak zapytał czy w Skąpem będzie przeprowadzony remont  drogi 

i oświetlenie uliczne? 

Radna – Ewa Romanik – zapytała czy planowany jest rempnt drogi – zakrętu 

w Radoszynie (koło Pana Markisza). 

Radny – Zdzisław Roszak zwrócił uwagę, Ŝe na odcinku remontowanej drogi gminnej 

wszystkie  uzupełnienia poremontowe spłynęły wraz z wodą deszczową, a przy przystanku 

PKS w Podłej Górze woda nie odpływa wcale. Zasygnalizował równieŜ konieczność 

wykonania cięć pielęgnacyjnych drzew. 

Sołtys wsi Węgrzynice – Jolanta Władysiak zapytała, czy istnieje moŜliwość 

postawienia lampy ulicznej za przystankiem autobusowym. 

Sołtys wsi Łąkie – Henryk Łosicki poinformował, Ŝe na osiedlu domków brak jest 

oświetlenia. 

Z-ca Przewodniczącego Rady – Józef Roszczyk wyjaśnił zebranym jakie działania 

zostały podjęte we wsi Łąkie. 

Radny – Alfred KałuŜny zauwaŜył, Ŝe na drogach powiatowych wokół m. Węgrzynice 

konieczna jest przycinka drzew (równieŜ na drodze Węgrzynice – GraŜyna) a takŜe naleŜy 

załatać dziury. 

Wójt udzielając odpowiedzi na wnioski radnych poinformował, Ŝe:  

1) W Ołoboku odcinki drogi powiatowej mają być zaŜuŜlowanie, natomiast w przypadku 

chodnika prowadzącego do szkoły potrzebna będzie wizja lokalna. Jeśli chodzi o wycinkę 

drzewa to komisja gminna będzie analizować wnioski i podejmie decyzje. 

2) W sprawie oświetlenia przy drogach powiatowych to będą w tej sprawie podjęte 

negocjacje ze Starostwem Powiatowym w Świebodzinie. 

3) Następnie poinformował, Ŝe w gminie mamy 353 lampy uliczne, a utrzymanie jednej 

kosztuje 11,80 zł.. Zdaje sobie sprawę z konieczności wymiany lamp, ale musimy ocenić 

na ile  nas stać w tegorocznym budŜecie i podjąć ewentualne decyzje. 



4) W sprawie wyprowadzanych ścieków do kanalizacji burzowej – naleŜy powołać specjalną 

komisję, która zbada ten problem. 

5) Poinformował, Ŝe obecnie nie mamy podpisanej umowy na wyłapywanie psów, gdyŜ jest 

to bardzo kosztowne. 

6) Dodał równieŜ, Ŝe w sprawie spalania śmieci i oświetlenia  w Ciborzu zostały wszczte 

postępowania. 

7) W kwestii Luku drogi w m. Radoszyn została przeprowadzona wizja lokalna, dom Pana 

Markisza został zabezpieczony i podjęto czynności związane z wykupem domu Pani 

Grzyb. 

Ad. 3   

 Wójt przekazał informacje o realizacji uchwały i działaniach jakie zostały podjęte 

w okresie międzysesyjnym:         

- wydał 5 decyzji umarzających podatek od nieruchomości na kwotę 1.626,00 zł.             

- wydał 2 decyzje w sprawie odroczenia podatków, 

- zostało wysłanych 150 upomnień w sprawie zaległości płatniczych, 

- 11 decyzjom nadano klauzulę natychmiastowej wykonalności, 

- wysłano 15 wezwań do sądu w związku z zaległościami w opłatach za wodę, 

- zostało sprzedanych 5 mieszkań komunalnych na terenie Gminy (oprócz budynku po szkole 

w Skąpem) 

- uzyskaliśmy pozwolenie na wydobywanie wody (teraz kosztuje nas to 10.000,00 zł 

a kosztowało 60.000,00 zł.), 

- prowadzone były negocjacje z dwoma przewoźnikami autobusowymi PKS i z Sieniawy, 

w wyniku których wyłoniona została najkorzystniejsza oferta PKS (dodatkowy autobus- 

Niekarzyn i zmiana trasy popołudniowy autobus z Radoszyna do Niekarzyna). Usługa będzie 

tańsza o 3.300,00 zł. Poinformował, Ŝe planuje równieŜ zapewnić opiekę nad dziećmi 

dowoŜonymi i w takiej sytuacji nauczyciel miałby bezpłatny bilet. 

- zostały uchwalone budŜety wykonawcze dla szkół, 

- był na spotkaniu w Gorzowie sprawie przyznania gminie autobusu GIMBUS, 

- na spotkaniu w Zielonej Górze w ZZE ustalono, Ŝe Gmina ma 3 miesiące na wykonanie prac 

w związku z WZT w Ciborzu 

- został przesunięty termin wykonania dokumentacji na skanalizowanie Kalinowo-Niesulice 

Ołobok- Łąkie do dnia 30 kwietnia 2003 r., 



- został złoŜony wniosek o dofinansowanie ze środków PHARE imprezy promującej gminę, 

w związku z tym odbyło się równieŜ spotkanie z właścicielami ośrodków wczasowych 

w Niesulicach. 

Ad. 5 

a) Przewodniczący Rady- Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr II/16/2002 z dnia 09 grudnia 2002 r. w sprawie ustalenia diet. Następnie poprosił 

przewodniczących stałych komisji o wyraŜenie opinii na temat projektu tej uchwały. 

Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywne opinie na temat ww. uchwały. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęciu uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IV/24/2003 w sprawie jw. została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

b) Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Skąpe. Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji o wyraŜenie opinii na 

temat projektu tej uchwały. 

Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywne opinie na temat ww. uchwały. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IV/25/2003 w sprawie jw. została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

c) Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Skąpe. Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji o wyraŜenie opinii na temat 

projektu tej uchwały. 

Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywne opinie na temat ww. uchwały. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IV/26/2003 w sprawie jw. została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

d) Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zamiaru 

utworzenia związku międzygminnego. Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji 

o wyraŜenie opinii na temat projektu tej uchwały. 

Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywne opinie na temat ww. uchwały. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IV/27/2003 w sprawie jw. została przyjęta jednogłośnie i stanowi  załącznik do 

niniejszego protokołu.  



e) Przewodniczący Rady – Mirosław  Olczak odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Rady Gminy Nr II/15/2002 z dnia 09.12.2002 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Wójta i przyznania limitu kilometrów. Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji 

o wyraŜenie opinii na temat projektu tej uchwały. Przewodniczący poszczególnych komisji 

wyrazili pozytywne opinie na temat ww. uchwały. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku glosowania 

uchwala Nr IV/28/2003 w sprawie jw. została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

f) Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pełniącej obowiązki Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem upowaŜnienia do 

wydawania decyzji administracyjnych. Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji 

wyrazili pozytywne opinie na temat ww. uchwały. Przewodniczący poszczególnych komisji  

wyrazili pozytywne opinie na temat ww. uchwały. Następnie Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania uchwała Nr IV/29/2003 w sprawie jw. 

została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

g) Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie Statutu 

Gminy Skąpe. Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji o wyraŜenie opinii na 

temat projektu tej uchwały.  

Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywne opinie na temat ww. uchwały. 

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IV/30/2003 w sprawie jw. została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 5           

 Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak poinformował, Ŝe protokół z III sesji Rady 

Gminy był wyłoŜony do wglądu w związku tym prosi o jego przyjęcie. W wyniku głosowania 

protokół z III sesji Rady Gminy Skąpe został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 6  

Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak o godz. 1200 zamknął obrady IV sesji Rady 

Gminy Skąpe.  

      Przewodniczący Rady 

         Mirosław Olczak 


